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BRMG-KSiB-II.0012.5.2015 

 
PROTOKÓŁ NR 7–5/2015 

 

z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 23 marca 2015 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w sali nr 003 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób (6), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 7 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego 
celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 172. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 2.000.000 zł w formie dotacji 
celowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Podniesienie 
jakości i atrakcyjności infrastruktury Teatru Wybrzeże – druk nr 196.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 
Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za parkowanie pojazdów 
samochodowych w tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat – druk nr 
171. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zwolnienia od 
podatku od nieruchomości nowych inwestycji na terenie portu morskiego w 
Gdańsku w ramach pomocy de Minimis – druk nr 186. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym Zakładu Utylizacyjnego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku – druk nr 180. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, Prezes Zakładu Utylizacyjnego w Gdańsku  
 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska Gdańsku zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2015-2040 – druk nr 195. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 194.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Podsumowanie prac Zespołu ds. Budżetu Obywatelskiego. 
Referuje: Pan Piotr Borawski – Przewodniczący Zespołu ds. Budżetu Obywatelskiego 
 

9. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 
Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w 
tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat – druk nr 171 został przez 
wnioskodawcę – Prezydenta Miasta Gdańska wycofany z porządku obrad sesji. W 
związku z powyższym projekt tejże uchwały nie będzie również opiniowany przez 
Komisję.  Był w pkt 3 porządku posiedzenia. 
 
Przewodniczący zaproponował, aby w miejsce powyższego, zdjętego projektu 
uchwały wprowadzić projekt uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku – druk nr 199 – do 
omówienia w pkt 3. 
 
Radny Piotr Borawski powiedział m. in.: Komisja miała również procedować projekt 
uchwały RMG w sprawie przyjęcia „Gdańskiego Programu Wspierania Rodziny i 
Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2015-2017” – druk nr 204, ale z uwagi na 
rozmowy Pana Prezydenta Kowalczuka z panią przewodniczącą Komisji Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia panią Beatą Dunajewską ten druk nie będzie 
wprowadzony pod obrady sesji marcowej tylko na sesję kwietniową. Tam potrzebna 
jest jeszcze dyskusja. Nasza Komisja nie jest komisją wiodącą. Na Komisji Spraw 
Społecznych wszystkie te rzeczy, które będą konieczne zostaną przegadane, a do 
nas ten druk przed sesją kwietniową wróci, także tego druku 204 pod obrady dzisiaj 
nie wprowadzamy.  
Będziemy mieli jeszcze w pkt 9 wolne wnioski dwa tematy związane z 
korespondencją. Pierwsze to jest sprawa dotycząca zadania realizowanego w 
ramach Budżetu Obywatelskiego – „Dom Zarazy – modernizacja, doposażenie, 
wystawa promocyjno – edukacyjna”. I będzie jeszcze temat tego jak będziemy w 
miesiącu kwietniu procedować Programy Operacyjne do Strategii Miasta Gdańska 
Gdańsk 2030. Jutro kończą się warsztaty z mieszkańcami. Myślę, że bardzo udane. 
Na miesiąc kwiecień te programy, które zostały przygotowane plus te wszystkie 
opnie mieszkańców, które zostały zebrane podczas warsztatów trafią pod obrady 
Komisji Rady Miasta Gdańska. Za chwilę radni otrzymają porządek tych spotkań. On 
oczywiście będzie ogólnodostępny ten harmonogram i będziemy także na Komisjach 
RMG na ten temat rozmawiać.  
 
O Budżecie Obywatelskim chciałem w ostatnim punkcie powiedzieć. Zwołamy 
posiedzenie o 8:30 przed sesją. Będzie to wspólne posiedzenie Komisji Strategii i 
Budżetu i Komisji Samorządu i Ładu Publicznego. Już z panią przewodniczącą 
Wirską na ten temat rozmawiałem.   
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Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie porządek posiedzenia ze zdjętym 
3 pkt czyli drukiem 171, natomiast wniesionym drukiem nr 199.     
 
Głosowanie: 
5 za - jednogłośnie 

PUNKT – 1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego 
celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 172.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 marca 2015 r. - BRMG-S.0006.172.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i 
dopytał: to jest działanie cykliczne? My co roku w jakiś sposób wspieramy?   
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Tak. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czy może pani powiedzieć jak to jest w stosunku do poprzednich lat ta kwota 2 mln 
zł. Czy to jest podobna kwota, mniejsza, większa?  
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Ta kwota jest taka sama jak w roku ubiegłym i jak 2 lata temu. W poprzednich 
latach była większa. W tej chwili nie jesteśmy w stanie przeznaczyć więcej niż 2 
mln zł z budżetu miasta.   
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 172. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską -  Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 172 – 
bez poprawek. (Opinia nr 7-5/25-11/2015). 
 

PUNKT – 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 2.000.000 zł w formie dotacji 
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celowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Podniesienie 
jakości i atrakcyjności infrastruktury Teatru Wybrzeże – druk nr 196. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 marca 2015 r. - BRMG-S.0006.196.2015). 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych, w 
imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały. Powiedział: rzeczywiście w 
zeszłym tygodniu poprosiłem w związku z tym, że otrzymałem informację, że to 
jest część większej inwestycji, żeby przedstawić mniej więcej założenia tego, jakie 
to by były koszty, ile to będzie trwało i jakiego efektu docelowego państwo 
oczekują?  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Uzupełniająco. Jakby pani kierownik była uprzejma nam powiedzieć, bo rozumiem, 
że państwo też będziecie aplikować o fundusze unijne. Jaki jest budżet globalny 
tego projektu?  
 
Pani Renata Wierzchołowska – Kierownik Referatu Kultury w Departamencie 
Kultury w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Pomorskiego   
W roku 2014 jeszcze ze środków unijnych z pomocy technicznej teatr aplikował o 
środki na przygotowanie dokumentacji. Uzyskał takie dofinansowanie w wysokości 
950 tys. zł. Czas realizacji tej dokumentacji z kosztorysami, z pozwoleniami na 
budowę kończy się w czerwcu. Wtedy będziemy znali pełne kosztorysy. Szacunkowo 
wszystkie te prace miały zmieścić się w przedziale 40 mln zł. Natomiast tak 
naprawdę projekt dotyczy trzech części, czyli siedziby głównej teatru. Będę ją 
nazywała nową. Tej części zabytkowej czyli stara apteka. To są obiekty wpisane do 
rejestru zabytków oraz malarnia, która na ten czas już nie spełnia żadnych 
wymogów i tak naprawdę borykamy się z wszelkiego rodzaju nakazami. Projekt jest 
w ten sposób przygotowywany, że na tą część zabytkową czyli dotyczącą starej 
apteki planowana jest inwestycja w ramach środków unijnych nowej prognozy 
finansowej w ramach dziedzictwa kulturowego, bo tylko takie są możliwości w 
RPO. W międzyczasie udało się pozyskać przestrzeń od Energii, która nie była 
użytkowana. Tam były tylko transformatory i przestrzeń przeszło 100 m² stojąca 
odłogiem. Pierwsze prace pokazały, że pod podłogą tej powierzchni są ogromne 
głazy narzutowe na przykład. Nikt nie wie jak one się tam znalazły, kto je i którędy 
wniósł. Część druga będzie dotyczyła tej części nie zabytkowej czyli nowej części 
teatru. One są równolegle przygotowywane. Będzie wniosek do infrastruktury i 
środowisko, do programu operacyjnego, ponieważ tam jest możliwość pozyskania 
środków na podniesienie jakości i inwestowanie w infrastrukturę, bo nasz program 
nie ma. Maksymalne dofinansowanie narzucone odgórnie przez Komisję Europejską 
jest 5 mln zł, czyli obydwa projekty powinny się zamknąć maksymalnie w 20 mln zł. 
Natomiast jest też trzeci projekt, który być może uda się jakby cząstkowo 
zrealizować w ramach tego nowego budynku, ponieważ jest też projekt 
realizowany przez Samorząd Województwa Pomorskiego, gdzie Samorząd jest 
beneficjentem dotyczący termomodernizacji, ponieważ ze względu na wielość 
okien i cała struktura jest tak zaniedbana i nieekonomiczna, że być może uda się 
jeszcze skrawkowo jakieś pieniądze unijne uszczknąć w ramach tego projektu. 
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Natomiast dodatkową dobrą informacją jest też fakt, że w ramach programu 
operacyjnego Ministra Kultury teatr dostał z odwołania 350 tys. zł na prace 
dotyczące elewacji starej apteki. Natomiast w naszym budżecie na ten rok 
przeznaczona jest kwota 4 mln zł. Prace są w trakcie. Jest to niezwykle trudna 
inwestycja, ponieważ generalnie założeniem jest przede wszystkim to, żeby tą 
przestrzeń ulicy Teatralnej oddać turystom, ludziom, społeczeństwu, żeby ona była 
przede wszystkim atrakcyjniejsza. Dotyczy też przełożenia bruku, który tam jest. 
Ten łącznik, który państwo pamiętacie pewnie, pozostałość po Komunie jest już 
rozebrana, będzie też przeszklone, czyli cała ulica będzie zdecydowanie jaśniejsza. 
Także próbujemy ze wszech miar.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałabym dopytać. Rozumiem, że są dwa organy współprowadzące samorząd i 
ministerstwo. Z ministerstwa też…   
 
Pani Renata Wierzchołowska – Kierownik Referatu Kultury w Departamencie 
Kultury w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Pomorskiego   
Z ministerstwem są rozmowy prowadzone od wielu, wielu lat. Generalnie 
Ministerstwo dokłada się do działalności bieżącej w kwocie 2 mln zł. Niezmienne od 
samego początku. Nigdy nie udało nam się wywalczyć wyższego dofinansowania 
choć wiemy, że w Polsce takie rzeczy się dzieją, że jest zwiększane 
dofinansowanie. Natomiast na część inwestycyjną już złożyliśmy wnioski w ramach 
budżetu państwa, ponieważ wówczas teatr nie musi startować i aplikować w 
żadnych programach, ponieważ stricte ministerstwo może przyznać dotację 
inwestycyjną. Natomiast losy tego wniosku, powiem otwarcie, są nieznane. Czy jest 
brany pod rozwagę też nie wiem.      
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Rozumiem, że te 2 mln zł, które mamy w tej chwili państwu przeznaczyć to jest na 
ten projekt, który już państwo przygotowali?  
 
Pani Renata Wierzchołowska – Kierownik Referatu Kultury w Departamencie 
Kultury w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Pomorskiego   
Tak, to jest ta część zabytkowa. Choć może to groźnie zabrzmiało, że tylko 
dokumentacja. Natomiast i z tych środków ministerialnych i z tej naszej części 
jakby w tym roku tak naprawdę ta cześć zabytkowa zostanie już zrobiona. Zostanie 
zrobiona stolarka, odczyszczone ściany, uzupełnione. W tej chwili trwają jeszcze 
prace archeologiczne, które są zawsze trudne do prowadzenia. Natomiast wszystko 
wskazuje na to, że damy radę w tym roku tą część zabytkową skończyć, także będą 
od razu efekty tych prac.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
W stosunku do lat kolejnych, patrzę tu też w stronę pani Skarbnik, będą też 
oczekiwania, żebyśmy wspierali tą inwestycję w latach kolejnych?   
 
Pani Renata Wierzchołowska – Kierownik Referatu Kultury w Departamencie 
Kultury w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Pomorskiego   
Pewnie, oczekiwania są.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Pan Marszałek wystąpił z pismem, ale z naszej strony jeszcze akcesu nie ma.  
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Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Prezydent odpowiedział, że w tym roku 2 mln zł, natomiast na przyszłe lat nie 
wiem.  
 
Pani Renata Wierzchołowska – Kierownik Referatu Kultury w Departamencie 
Kultury w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Pomorskiego   
Będzie trudno, natomiast ten projekt jeżeli chodzi o infrastrukturę i środowisko on 
dopiero zacznie, konkurs będzie w tym roku, natomiast realizacja planowana 
zgodnie z harmonogramem będzie 2016-17. Więc mamy nadzieję, że może 
koniunktura się poprawi.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 196. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Zastępcę Dyrektora Wydziału Programów 
Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami 
za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 196 – bez 
poprawek. (Opinia nr 7-5/26-12/2015). 
 
 

PUNKT – 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku – druk nr 199. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 marca 2015 r. - BRMG-S.0006.199.2015). 
 

Pani Janina Liedtke – Jarema – p.o. Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie zreferowała projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 199. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Janinę Liedtke – Jarema – p.o. Dyrektora Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Rodzinie oraz Panią Marię Michaluk – Zastępcę Dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku ds. Rynku Pracy, 5 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 199 – bez poprawek. (Opinia nr 7-5/27-
13/2015). 
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PUNKT – 4 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zwolnienia od 
podatku od nieruchomości nowych inwestycji na terenie portu morskiego w 
Gdańsku w ramach pomocy de Minimis – druk nr 186. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 marca 2015 r. - BRMG-S.0006.186.2015). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
Zapytał: ta uchwała ma obowiązywać do końca 2020 roku?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Mamy takie założenie, że to wynika z tego, że chcielibyśmy nasycić ten teren, o 
którym mówimy dużymi inwestycjami?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Chodzi o atrakcyjność tego terenu, pozyskiwanie inwestorów do zainwestowania na 
terenach, o których mówimy.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli to nie wynika z tego, że na przykład jakiś program się kończy unijny, czy coś 
podobnego? To jest po prostu nasza decyzja, że do końca 2020 roku?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, ale przepisy unijne określiły maksymalny termin, rok 2020. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czy prezes Aleksandrowicz chciałby coś dodać? 
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Chciałbym wyjaśnić specyfikę portu, bo w Gdańsku funkcjonują uchwały 
zwalniające z podatku na poziomie pomocy de Minimis, ale one realnie nigdy nie 
mogły być wykorzystane na terenie portu dlatego, że generalnie od początku 
powstania portu zasadą jest, że port czy Skarb Państwa czy Gmina tych terenów 
nigdy nie sprzedaje tylko wydzierżawia, a ich nie sprzedaje z uwagi ba strategiczny 
charakter tego miejsca czy to DCT, czy Sea-Invest czy wiele innych inwestycji, a 
wszystkie wcześniejsze uchwały umożliwiały zwolnienia tylko i wyłącznie przez 
podatnika, a podatnikiem w świetle ustawy o podatkach i opłatach lokalnych jest 
tylko właściciel lub użytkownik wieczysty. Tu stwarzamy możliwość uzyskania 
takiego zwolnienia de Minimis również w przypadku, kiedy inwestycja, często 
bardzo kapitałochłonna, bo tam wiadomo jaka jest geotechnika, jak trudno jest coś 
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zbudować na terenie portu, realizowana właśnie przez takich inwestorów, którzy 
mogą tylko dzierżawić.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Którzy nie są właścicielami. Czyli odpowiadamy na zapotrzebowanie specyfiki 
portu.  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Gdyby nie było tych specyficznych reguł to byśmy stosowali zwyczajne uchwały, 
które do tej pory mamy co do pomocy de Minimis .  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Pierwsze pytanie to właśnie o tą zmianę. Dzięki czemu teraz będzie możliwe 
skorzystanie z tej pomocy właśnie przez podmiot, który nie jest właścicielem 
gruntu. Drugie pytanie jaki charakter mają te budynki? Trzecie pytanie, czy to w 
pełni zostanie wykorzystana pomoc de Minimis czyli 200 tys. Euro? Tak to należy 
rozumieć? Kto jest beneficjentem tego? Może tyle na początek. 
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Jeżeli chodzi o sam mechanizm, to on został określony w paragrafie 5, gdzie jasno 
określa się, że może to być zarówno podatnik, który jest właścicielem i sam 
realizuje inwestycję, jak i podatnik, jak port na przykład, Zarząd Morskiego Portu 
Gdańsk, który jest właścicielem, wydzierżawia, na tym wydzierżawionym gruncie 
powstaje droga, kapitałochłonna inwestycja i beneficjentem wtedy jest Zarząd 
Morskiego Portu Gdańsk, dlatego, że on zawsze jest podatnikiem, on musi składać 
deklaracje, on musi się rozliczać, ale dzięki temu może ulżyć temu dzierżawcy i nie 
refakturuje tego podatku na rzecz dzierżawcy.   
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Od razu dopytam jak należy rozumieć tą zmianę? To znaczy miasto postanowiło 
objąć również tą kategorię?   
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Dokładnie, tą uchwałą.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Czyli to jest decyzja miasta, że miasto chce również adresować taką pomoc nie 
tylko do właścicieli gruntów, ale również do innych podmiotów. Czyli mówiąc 
krótko miasto strategicznie uznało, że jest jakiś powód do tego, żeby zmienić te 
reguły gry? Tak należy to rozumieć?   
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Tak.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dopowiem jeszcze, że ta uchwała była również przesłana do UOKiK-u i uzyskała 
pozytywną opinię w zakresie zgodności z przepisami prawa unijnego.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Ta strategiczna decyzja dotyczy tylko terenów w granicach portu morskiego 
Gdańsk.  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Nawet nie wszystkich, bo już gdzieś tam do ujścia Wisły, za Krakowcem już … 
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Czyli to nie jest zmiana generalna miasta, tylko do tego konkretnego obszaru.  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Tylko do tej najbardziej rozwojowej części portu, czyli Port Północny, Port 
Wewnętrzny i również Nowy Port.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Jeśli można to kolejne pytanie chciałbym zadać.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Kolejne dobrze, bo tam było kilka pytań. Może można by było przypomnieć?  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Jakiego rodzaju inwestycje? Wszelkiego rodzaju inwestycje, których po pierwsze 
wartość tych inwestycji musi być minimum na poziomie 10 mln zł. 
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Ale w tym konkretnym przypadku?  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
A po drugie budynki i budowle one są objęte tym zwolnieniem. Sam grunt, jeżeli 
inwestycja zaczyna być realizowana nie jest zwolniony i musi być płacony podatek.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Nie ma konkretnej strony?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie. To jest najpierw uregulowanie prawne. Najpierw uregulowanie, a potem mogą 
się beneficjenci zgłaszać.   
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Czyli to nie jest adresowane do konkretnej inwestycji?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie, to jest ogólnodostępne.  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
To dotyczy tylko inwestycji przyszłych.  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest zwolnienie przedmiotowe, a nie podmiotowe.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Właśnie oto pytałem.  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Budynki generalnie i budowle, 90% planu zagospodarowania przestrzennego na 
terenach portowych głównie dopuszczają inwestycje przemysłowe. To są głównie 
jakieś hale, logistyka. Port zabiega teraz również, żeby pozyskać inwestycje 
produkcyjne na tych terenach, które są zapleczem terminali portowych.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Czy toczą się jakieś rozmowy w tej chwili z inwestorami w sprawie tych obszarów?  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Tak, z dużymi inwestorami logistycznymi. Port też jeszcze tego nie powiedział, ale 
też zabiega przede wszystkim o przekierowanie do portu tego całego sektora 
logistyki chłodniowej. Obecnie wszystkie te duże chłodnie w kraju są lokowane na 
linii Poznań, Łódź, równoleżnikowej. Od roku co najmniej pojawiło się duże 
zainteresowanie tych dużych firm logistycznych, które budują chłodnie, realizacją 
też chłodni na terenie portu. To są drogie inwestycje, takie po 100 mln.   
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Czy jest jakaś konkretna firma zainteresowana inwestycją w tym terenie czy nie?  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Firmy typu PAGO. To jest bardzo duża firma, która chce zbudować chłodnie o 
powierzchni 30 tys. m² pod dachem przy ul. Kontenerowej na terenach portu. 
UNIVEG to są z kolei Belgowie, którzy chcą wejść z inwestycjami chłodniowymi.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
To są firmy, które są potencjalnie zainteresowane? 
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Drogie i dość kapitałochłonne inwestycje.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Ostatnie pytanie jak ważne jest to zwolnienie dla decyzji inwestycyjnej? Czy 
rzeczywiście to jest coś co może przeważyć szalę decyzji na korzyść?  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Tam mimo wszystko jeżeli chodzi o tą dzierżawę, która jest mniej korzystna dla 
inwestora dlatego, że zazwyczaj się wiąże z tym, że inwestor inwestuje na nie 
swoim gruncie. To są nakłady na obcym gruncie, a zgodnie z rzymską zasadą, która 
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obowiązuje w Polsce, kto jest właścicielem gruntu, ten jest właścicielem również 
nakładów i z uwagi również na bardzo trudne warunki geotechniczne sam port 
konkuruje z takimi miejscami, gdzie można po prostu teren kupić i zbudować i tam 
nawet kiedy ta dzierżawa może być tańsza o tych kilkadziesiąt groszy czy kilka 
złotych dzięki zwolnieniu z podatku, mówię o ciężarze za m², to to ma również 
znaczenie. Czy ten inwestor się zdecyduje ulokować w Pruszczu n przykład, który 
rozkwitł logistycznie czy na terenie Gdańska. Myślę, że jak się zsumuje te wszystkie 
dochody z podatku od nieruchomości to po wyczerpaniu się tej pomocy de Minimis 
zaczyna płynąć szeroka rzeka.   
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Ale na to już nie ma rady. To tylko do tego poziomu de Minimis można.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tylko do 200 tys. Euro w ciągu tych trzech lat.  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Także taka zachęta, żeby tego podatnika Pruszczowi podebrać.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Jeśli się uda to ok., ale mam wrażenie, że w skali tych większych liczb to nie ma 
większego znaczenia.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Inwestorzy zwracają na to uwagę.  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Port buduje infrastrukturę, ale jak jeszcze może dorzucić tą zachętę podatkową … 
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Tam decydują głównie względy logistyczne, bliskość portu i te rzeczy. Zawsze jest 
pytanie po stronie miasta, czy miasto musi dokładać kolejne pieniądze czy nie 
musi?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Podam w ostatnich latach jaki był uszczerbek dochodów z tytułu podatku od 
nieruchomości. Łącznie w latach 2010 – 2014 z tytułu udzielonej pomocy de Minimis 
budżet miasta utracił wpływy w wysokości 2 mln 455 tys. zł. To jest rocznie ok. 500 
tys. zł w ramach tej pomocy de Minimis.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
A ile zyskało dzięki podatkom z tych nieruchomości?  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Nic nie zyska, bo zwolni.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Teraz po 2,5 mln będzie podatku. To ma znaczenie w przyszłości.  
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Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Mam wrażenie, że to nie jest czynnikiem, który decyduje. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
To jest jeden z czynników, który decyduje.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Proszę, radna Dulkiewicz.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Mamy załącznik w postaci mapy poglądowej, która mówi o granicach obszaru, jak 
rozumiem, na którym ma obowiązywać to zwolnienie. Państwo mówiliście o 
terenach portowych. Czy te tereny portowe są aż tak duże?  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Jeszcze większe. Mapka poglądowa pokazuje jaki jest zakres terytorialny 
oddziaływania tej uchwały. Tak naprawdę granice portu rozciągają się aż do ujścia 
Wisły na Krakowcu i Górkach Zachodnich z uwagi na to, że tam nie ma szans na 
jakieś większe inwestycje to w uzgodnieniu z portem ograniczyliśmy do tego 
obszaru najbardziej rozwojowego. To są granice administracyjne.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Granice administracyjne portu aż wchodzą do Śródmieścia. Rozumiem, że chodzi o 
nabrzeża?  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
Nabrzeża stoczniowe czyli Nauta, Stocznia Północna, Remontowa.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Z tego wynika, że z tej pomocy może skorzystać wiele firm? To będzie 200 tysięcy 
Euro razy tyle firm łącznie z terenami stoczniowymi?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Ale to dotyczy tylko i wyłącznie nowych inwestycji.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tylko nowych inwestycji tworzących nowe miejsca pracy.  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. 
O wartości minimum 10 mln zł netto. 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 186. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach 
wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku 
nr 186 – bez poprawek. (Opinia nr 7-5/28-14/2015). 
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Muszę powiedzieć, że jestem zaskoczony, że partia, która mieni się liberalną w tak 
nieforsowany sposób chce dotować przedsięwzięcia, które i tak lokują się na 
zasadzie pewnych relacji biznesowych, a nie z powodu tych dodatkowych 
elementów pomocy miasta. Nie rozumiem tego stanowiska.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Podział w głosowaniu nie przebiegał według linii partyjnej. To po pierwsze, a po 
drugie wydaje mi się, że jest to obowiązkiem wszystkich radnych Miasta Gdańska, 
troszczyć się o zachęty inwestycyjne i rozwój terenów przyportowych.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Tak samo jak troszczy się o kasę miasta i o reguły rynkowe.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Wydaje mi się, że na którejś z komisji naszych zabiegał pan oto, żeby były jakieś 
wizje dotyczące rozwoju strategicznego miasta co do tego, żeby w jakiś 
określonych miejscach lokować parki przemysłowe, przemysł, inwestycje, 
mieszkaniówkę, usługi.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Jeśli by to były tereny kompletnie nieatrakcyjne to jak najbardziej. Mówimy o 
najlepszych terenach inwestycyjnych w naszym mieście i dlatego nie widzę 
uzasadnienia dla takiego działania.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję państwu za dyskusję. Druk będzie procedowany na sesji i tak także można 
przenieść tą dyskusję. Przechodzimy do kolejnego punktu.  

 
PUNKT – 5 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym Zakładu Utylizacyjnego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku – druk nr 180. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 marca 2015 r. - BRMG-S.0006.180.2015). 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej przedstawiła 
projekt uchwały.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 180. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 180 – bez poprawek. (Opinia nr 7-5/29-15/2015). 
 

PUNKT – 6 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2015-2040 – druk nr 195. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 marca 2015 r. - BRMG-S.0006.195.2015). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały. Podziękował pani Skarbnik, że 
zarówno tą uchwałę jak i kolejną budżetową prezentuje w sposób taki, o jaki radni 
prosili, z tymi zmianami, jak wyglądają przepływy finansowe.   
 
Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 195. 

 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie 
wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku 
nr 195 – bez poprawek. (Opinia nr 7-5/30-16/2015). 

 
PUNKT – 7 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 194. 
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 (Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 marca 2015 r. - BRMG-S.0006.194.2015). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
Zapytał o Lastadię, czy to będzie cześć większego projektu?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W tej chwili trwają prace koncepcyjne dotyczące rewitalizacji budynków szkoły 
gimnazjalnej i bursy. Przewidywany koszt rewitalizacji w okresie 3 lat, właściwie 
do końca roku 2018 czy nawet 2019 są to przewidziane środki w granicach 35-40 
mln zł, ponieważ w obiekcie dobudowanym do gimnazjum zamieszkuje 8 rodzin, 
przeciętnie powierzchnia mieszkania wynosi 60 m², żeby można było te obiekty 
rewitalizować, miasto musi wykupić 8 tych mieszkań. Projekt prawdopodobnie 
będzie realizowany przez naszą spółkę, która to spółka wyemituje obligacje na 
rewitalizację tych obiektów. Część tej powierzchni będzie zajęta na potrzeby 
naszej spółki, a część będzie przeznaczona dla naszych jednostek organizacyjnych, 
albo też wynajęta na inne cele komercyjne. Mówiąc o spółce myślę o Gdańskich 
Melioracjach.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli po prostu będzie to wykup na biura? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Po rewitalizacji tych obiektów zostaną te budynki przeznaczone na cele biurowe. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Rozumiem, że w przeciwnym razie mieszkańcy musieliby partycypować w tej całej 
rewitalizacji. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Utrudniona by była rewitalizacja. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
To absolutnie ponad siły finansowe tej wspólnoty. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
To są emerytowani nauczyciele.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jeszcze jedno pytanie dotyczące nowych dwóch żłobków. Ta informacja bardzo 
cieszy. Tu jest napisane, że na 192 miejsca, rozumiem, że to będą podobne żłobki, 
jak ten, który otworzyliśmy w zeszłym miesiącu?  
 



16 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, z tego samego programu. Tu pan dyrektor jest i potwierdza, że są to te same 
projekty.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli DRMG będzie dwa takie nowe robić, czyli 11 i 12 jeśli dobrze pamiętam?  
 
Pan Włodzimierz Bartosiewicz – Dyrektor Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Świetnie. To też się powtarzało w rozmowach o strategii, żeby były miejsca w 
żłobkach, więc będziemy absolutnym liderem. 
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Techniczne pytanie. To podsumowanie: w wyniku przedstawionych zmian deficyt 
wynosi, przychody wynoszą, rozchody wynoszą… Czego dotyczy to podsumowanie?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zawsze po zmianach w budżecie wyprowadzamy deficyt budżetowy czyli różnica 
między dochodami a wydatkami i wskazujemy jaka jest kwota przychodów miasta, 
a w kwotę przychodów miasta zaliczane są kredyty, które miasto zamierza 
zaciągnąć i wolne środki, które powstały z rozliczenia roku ubiegłego, które były 
przedmiotem już obrad na poprzedniej sesji. I oczywiście rozchody czyli spłata 
kredytu. Te zmiany, które teraz przedstawiamy państwu powodują zmniejszenie 
kredytu o 5 mln zł. Po sesji lutowej kredyt zaplanowany wota 35 mln zł. Obecnie 
przewidziany jest kredyt w wysokości 30 mln zł. Te 5 mln zł przesuwamy na rok 
2016. Zleży nam bardzo, żeby były zgromadzone środki w roku 2016, ponieważ 
będzie to rok, w którym będzie się rozpoczynała realizacja już tych ważnych 
przedsięwzięć inwestycyjnych. I wszystkie środki wolne, które gromadzimy to 
stwarzamy tą pulę inwestycyjną począwszy od roku 2016.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Ale nie dotyczy to całości budżetu z całą pewnością, bo te kwoty były mniejsze.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie rozumiem pana pytania.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Tu jest tak, że przychody wynoszą 202 mln zł, więc nie dotyczy to całości budżetu 
prawda?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Całości budżetu. Przychody 202 mln zł. Przychody to są kredyty i wolne środki. 
Kredyt jest to 30 mln zł i wolne środki, łącznie przychody taką stanowią kwotę.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Nie dotyczy to dochodów własnych. 
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Tak, ale z tytułu tego wynika, że w wyniku zmian w budżecie miasta Gdańska…  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Może niezręczny panu się wydaje zapis, ale ta uchwała nie powoduje tych zmian na 
202 mln zł tylko podsumowując te zmiany w tej chwili przychody w budżecie będą 
wynosić 202 mln zł – przychody w zakresie kredytów i wolnych środków.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Czyli dodatkowe kredyty zaciągnięte?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie. Zmniejszamy kredyty. Kredyty będą wynosiły tylko 30 mln zł.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
To co oznacza przychody w zakresie kredytów?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wolne środki. Nie jest napisane w zakresie kredytów. Przychody wynoszą. W skład 
przychodów wchodzą kredyty, obligacje… 
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Nowe kredyty?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wszystkie, które są zaplanowane w budżecie. W tej uchwale nie planujemy nowych 
kredytów. W tej uchwale zmniejszamy kredyty o 5 mln zł.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Nie rozumiem.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zapraszam chętnie na spotkanie. Wyjaśnię panu budowę budżetu, żeby pan miał tą 
informację. Proszę bardzo się umówimy i panu przekażę.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Dobrze. Jasne, tak się umówimy. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jeszcze mi się nasunęło jedno pytanie. Ostatnio było ostatnia obniżka stóp 
procentowych o pół punktu i to jest zapowiedź, że pozostaną te stopy. My jeszcze 
tego nie skonsumowaliśmy jeśli chodzi o zmiany w budżecie?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jest tutaj zmniejszenie też, nie powiedziałam państwu, ale jest zmniejszenie 
zapotrzebowania na kredyt na 2 mln zł już biorąc pod uwagę te zapowiadane … 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Zawsze jak były obniżki stóp procentowych to też to miało odzwierciedlenie zawsze 
w budżecie.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tu też się to znalazło, być może będą jeszcze dalsze oszczędności. Przyglądamy się 
płynności budżetu i będziemy zaciągać kredyt ewentualnie dopiero pod koniec 
roku. Jeżeli rzeczywiście będziemy go zaciągać pod koniec roku to przez ten okres 
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11 miesięcy już będziemy mieli oszczędności na odsetkach i będą dalsze 
oszczędności na obsłudze długu.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy znana jest kwota, którą udało się zaoszczędzić na łagodnej zimie i na co będzie 
przeznaczona? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeżeli chodzi o zimę to oczywiście nie wydaliśmy pieniędzy na akcję zima, 
natomiast trudno mówić o oszczędnościach…  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jestem członkiem Komisji Polityki Gospodarczej. To jest w ZDiZ-cie w jednym 
dziale utrzymanie dróg. Jeżeli mniej wydajemy na odśnieżanie w zimie to więcej 
pieniędzy jest na utrzymanie, czyli łatanie dziur, itd.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To właśnie chciałam powiedzieć. Nie ma oszczędności, jest przekierowanie środków 
z jednej przedziałki do drugiej.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jest szansa, że będzie więcej remontów dróg dzięki temu, że była łagodna zima.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 194. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie 
wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku 
nr 194 – bez poprawek. (Opinia nr 7-5/31-17/2015). 

 
PUNKT – 8 

 
Podsumowanie prac Zespołu ds. Budżetu Obywatelskiego. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
W dniu dzisiejszym było ostatnie posiedzenie powołanego Zespołu ds. Budżetu 
Obywatelskiego. U nas w komisji jako ostatni pkt w naszych kompetencjach wynika 
kwestia związana z Budżetem Obywatelskim, ale także z realizacją tych projektów, 
które mieszkańcy wybrali, stąd też i nasi goście na kolejnym pkt, ale zanim do tego 
przejdziemy, otrzymali państwo raport (stanowi załącznik nr 4 do protokołu), 
który został przyjęty przez zespół. Zespół jak państwo widzą składał się z radnych, 
radnych dzielnicowych, polityków ugrupowań, które startowały w wyborach do 
Rady Miasta Gdańska oraz z osób z organizacji pozarządowych oraz Uniwersytetu 
Gdańskiego, więc bardzo duże i różnorodne grono. Zespół pracował przez ostatnie 2 
miesiące. Udało nam się wypracować rekomendację. Te rekomendacje odnalazły 
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się także w projekcie nowego Budżetu Obywatelskiego, który miałem okazję dzisiaj 
złożyć w godzinach popołudniowych. Natomiast do rozmowy na temat Budżetu 
Obywatelskiego wrócimy, tak jak wspominałem na początku, na posiedzeniu 
Komisji Wspólnej z Komisją Samorządu i Ładu w czwartek o godz. 8:30, gdzie będę 
przedstawiał tą nową uchwałę, więc myślę, że po prostu wrócimy do dyskusji na 
ten temat. Natomiast przejdę do pkt kolejnego, czyli do wolnych wniosków.         

 
 

PUNKT – 9 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Pierwsza sprawa to jest właśnie wynikająca z pisma, które otrzymaliśmy w zeszłym 
tygodniu od pani prezes Danuty Rolke – Poczman, prezes stowarzyszenia Stara 
Oliwa. Stowarzyszenie Stara Oliwa mieści się w dawnym budynku Domu Bramnego 
w Oliwie. Ma podpisaną wieloletnią umowę z miastem dzięki czemu się tam 
znajduje. Pojawił się w zeszłym roku projekt do Budżetu Obywatelskiego. Ten 
projekt zdobył jedną z największych ilości głosów i przeszedł w głosowaniu. Jest to 
projekt prawie na pół miliona złotych. Pani prezes wystosowała do nas pismo. 
Gościmy także przedstawicieli Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska, którzy są 
odpowiedzialni za realizację tego projektu. Chcieliśmy posłuchać, czy jest jakiś 
problem, jak to generalnie wygląda. Bardzo proszę pani prezes.  
 
Pani Danuta Rolke – Poczman – Prezes Stowarzyszenia Stara Oliwa 
Dziękuję bardzo. Już nie ma problemu. Napisałam w tym piśmie, że niestety 
dotychczasowy sposób realizacji zadania budził mój niepokój i czemu dałam wyraz 
itd. Już nie budzi. Dlaczego? Bo właśnie dzisiaj miałam przyjemność poznać pana 
dyrektora Bartosiewicza. Świetny facet. DRMG ma realizować tą inwestycję. Po 
prostu zawsze trzeba gadać z głową. Także wrócimy później do tego tematu. 
Chciałam przede wszystkim bardzo serdecznie podziękować całej Komisji za tą 
świetną inicjatywę. Niezależnie od maści partyjnych. Uważam, że to jest wspaniała 
inicjatywa. Dom Zarazy na tle wielkich przedsięwzięć to jest tylko 412 tys. zł to ma 
wielki ciężar gatunkowy. Proszę zwrócić uwagę na ten Budżet Obywatelski, jakie są 
te projekty? Każdy krwawiec kraje jak materii staje. Są place zabaw dla dzieci, 
piaskownice. Ludzie się w ogóle nie rozmnażają, kto to będzie później utrzymywał? 
A tutaj to jest jedyny projekt i podejrzewam, że jedyny projekt w Polsce, który 
dotyczy spraw inwestycyjnych. Jestem zawodowcem, jestem architektem. Więc 
myślę, że razem z dyrektorem Bartosiewiczem zrobimy tutaj cud. Pozornie jest to 
mała rzecz. Są trzy elementy: prace remontowe, wymiana stolarki, prace 
przeciwwilgociowe, ale to naprawdę zapączkuje. Zobaczą państwo, że ta wasza 
inicjatywa naprawdę przysporzy wam wielkiej chwały. Propozycja, rozmawialiśmy 
dzisiaj z panem dyrektorem, była trochę obsuwa, trzy miesiące. To są rzeczywiście 
działania prekursorskie i mam nadzieję, że za dwa miesiące, moja propozycja, 
dotrzemy tutaj pewne ustalenia, spotkajmy się, proponuję sesję wyjazdową do 
Domu Zarazy. Serdecznie zapraszam. Ja już myślę o partnerstwie publiczno – 
prywatnym, zobaczycie jaki tam będzie cud. 
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Wie pani, że mnie do Domu Zarazy zapraszać nie trzeba. Jak tylko przebrniemy 
przez dyskusje nad Programami Operacyjnymi, które mamy w kwietniu to myślę, że 
z chęcią zwołamy posiedzenie specjalne.  
 
Pani Danuta Rolke – Poczman – Prezes Stowarzyszenia Stara Oliwa 
Za trzy miesiące już będzie pierwsze otwarcie. Z panem dyrektorem ustalimy i 
będziemy na bieżąco informować, bo państwo mają tutaj mnóstwo pracy, także 
będzie taka synteza.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Bardzo dziękuję panu dyrektorowi, że udało się problem załatwić jeszcze przed 
posiedzeniem i dzięki temu nie mieliśmy tutaj właściwie żadnej pracy poza 
wysłuchaniem peanów na temat DRMG. Przejdziemy do kolejnych punktów. 
Dziękuję bardzo serdecznie państwu.  
Szanowni państwo, ostatnia rzecz w naszym dzisiejszym spotkaniu. Mają państwo 
przed sobą harmonogram dotyczący dyskusji nad Programami Operacyjnymi 
(stanowi załącznik nr 5 do protokołu). Dziękuję wszystkim, którzy brali udział w 
tych warsztatach z mieszkańcami. Dziękuję. To bardzo cenne są rzeczy. Zapraszam 
jednocześnie, jutro jest ostatni warsztat z mieszkańcami Program Operacyjny 
Atrakcyjność Inwestycyjna. On jest w Inkubatorze Starter na Przymorzu Małym 
godz. 18:00. Ci, którzy mogą zapraszam serdecznie. Duże wyzwanie przed nami w 
kwietniu, jak państwo widzą. Jednorazowa sprawa dotycząca budowania 
Programów Operacyjnych do Strategii. Propozycja ze strony pani dyrektor Drozd – 
Wiśniewskiej jest taki, żeby temat przepracować podczas 4 dni – 13, 15, 20, 23 
kwietnia. Informacja jest taka, że prezentację dotyczącą tego co wypracowały 
grupy ekspertów i co doradzili nam mieszkańcy mają potrwać ok. 30 minut, może 
nawet krócej, a potem jest przewidziany czas na dyskusję. Propozycja jest taka, 
żeby zwoływać posiedzenia wspólne z innymi komisjami, które są komisjami 
branżowymi do tych tematów, których dotykają, natomiast my mamy za zadanie 
spajać całość Strategii. Potem dawać rekomendację do pracy nad całością 
Strategii. Po tych spotkaniach z nami mają się rozpocząć takie oficjalne 
konsultacje społeczne w mieście Gdańsku dotyczące Programów Operacyjnych. 
Zgodnie z tym, o czym rozmawialiśmy wcześniej na posiedzeniu, gdzie była pani 
dyrektor i pan Nowicki z Instytutu Badań nad Gospodarką Rynkową, że po 
konsultacjach społecznych, które pewnie potrwają kilka miesięcy przyjdzie czas na 
podsumowanie, przyjdzie czas na uchwalenie Programów Operacyjnych, a potem 
na to, żebyśmy Bazę Projektów Inwestycyjnych dostosowali do już tej przyjętej 
Strategii do Programów Operacyjnych. Chciałem państwu zaproponować właśnie, 
żeby tak wyglądała praca. Byśmy w kwietniu zwołali posiedzenia przez 5 dni, tzn. 4 
dni, żebyśmy poświęcili na omawianie poszczególnych Programów Operacyjnych 
Strategii, a ten ostatni na standardowe nasze posiedzenie, czyli w poniedziałek 
przed sesją, żebyśmy poświęcili na druki jak w dniu dzisiejszym, gdzie będziemy 
procedować budżet, Wieloletnią Prognozę Finansową i wszystkie druki, które spłyną 
podczas miesiąca. Taka jest nasza propozycja. Mam nadzieję, że się państwo do 
tego przychylą. Dziękuję serdecznie, że chcą państwo podjąć to wyzwanie.  
 
 
 



21 
 

Wobec braku zgłoszonych spraw Przewodniczący Piotr Borawski podziękował 
wszystkim za udział w posiedzeniu Komisji, a następnie zaprosił na kolejne 
posiedzenie, które odbędzie się w marcu. 
 
 
 

Posiedzenie zostało zakończone -  godz.17:25. 
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Nazwa Programu 
Operacyjnego 

Data i 
godzina 

Komisja 
Strategii 

i 
Budżetu 

Komisja 
Polityki 

Gospodarczej 
i Morskiej 

Komisja 
Zagospodarowania 

Przestrzennego 

Komisja 
Samorządu 

i Ładu 
Publicznego 

Komisja 
Edukacji 

Komisja 
Spraw 

Społecznych 
i Ochrony 
Zdrowia 

Komisja 
Kultury 

Komisja 
Sportu 

Komisja 
Zrównoważonego 

Rozwoju 

Komisja 
Turystyki 

i 
Promocji 

INFRASTRUKTURA 
poniedziałek 

13 kwietnia 
16:00 

x x x     x x  

MOBILNOŚĆ I 
TRANSPORT 

poniedziałek 

13 kwietnia 
17:00 

x x x     x x  

ZDROWIE PUBLICZNE 
I SPORT 

środa 

15 kwietnia 
16:00 

x     x  x   

INTEGRACJA 
SPOŁECZNA I 
AKTYWNOŚĆ 

OBYWATELSKA 

środa 

15 kwietnia 
17:00 

x   x x x x  x  

INNOWACYJNOŚĆ I 
PRZEDSIĘBIORCZOŚĆ 

poniedziałek 

20 kwietnia 
16:00 

x x   x     x 

ATRAKCYJNOŚĆ 
INWESTYCYJNA 

poniedziałek 

20 kwietnia 
17:00 

x x        x 

EDUKACJA 
czwartek 

23 kwietnia 
16:00 

x    x      

KULTURA I CZAS 
WOLNY 

czwartek 

23 kwietnia 
17:00 

x      x   x 

PRZESTRZEŃ 
PUBLICZNA 

czwartek 

23 kwietnia 
18:00 

x  x x   x  x  

 








